
 آرمان ملی: تراکتوری ها در حالی در اولین 
دیدار هفته اول رقابت های لیگ برتر امروز به 
مصاف سپاهان می روند که از روز دوشنبه با 

رای فیفا دچار استرس شده اند. 
   وضعیت تمرین 

اردوی آماده سازی تیم  فوتبال تراکتور ۱۱ 
تیر لغایت ۲۵ این ماه در ترکیه برگزار شد، 
تراکتوری ها در این اردو سه دیدار تدارکاتی 
برگزار کردند و به مصاف تیم های اورنبورگ 
آنا دمیر اسپور ترکیه و سوکلیا  روسیه، 
مولداوی رفتند و به ترتیب یک مساوی، 
باخت و برد را به ارمغان آوردند. کاروان تیم 
فوتبال تراکتور، یکشنبه ۲۵ تیرماه به کشور 
بازگشتند تا پس از استراحتی کوتاه، تمرینات 
این تیم برای فصل جدید رقابت های لیگ برتر 
پیگیری شود. دور جدید تمرینات شاگردان 
پاکو خمس در تبریز از روز جمعه ۳۰ تیرماه 
آغاز شد. تی تی ها در ایران نیز در دیداری 
تدارکاتی به مصاف پیکان که این دیدار با 
تساوی بدون گل به اتمام رسید. تراکتور در 
فعالیت های نقل وانتقالاتی خود نیز شجاع 
خلیل زاده، سعید آقایی، مهدی شیری، حسین 
پورحمیدی، ادیب زارعی، محمد حسینی، 
سیامک نعمتی، آلواره خیمنس، علی شجاعی، 
عارف رستمی، امیرحسین حسین زاده و 
محمد نادری را به خدمت گرفته است و جای 

خالی برای خرید یک بازیکن دیگر نیز دارد. 
   خبر 

فیفا ۱۳ مرداد با ارسال نامه ای به دپارتمان 
بین الملل فدراسیون فوتبال، از بسته بودن 
پنجره نقل و انتقالاتی تراکتور خبر داد اما 
این نامه دو روز دیرتر یعنی در تاریخ ۱۵ 
مرداد ابلاغ شد. دلیل بسته شدن پنجره 
نتقالاتی تراکتور، پرداخت نشدن  نقل و ا

مطالبات رضایت نامه گوستاوو واگنین به 
باشگاه رومانیایی سابق این بازیکن است. 
این تعویق در ابلاغ رای باعث شد که سازمان 
لیگ فوتبال بدون اطلاع از وجود محرومیت 
تراکتور کارت بازی بازیکنان این تیم را صادر 
کند، اما روز دوشنبه در جلسه فوق العاده 
ورزشی،  قراردادهای  بر  ناظر  کارگروه 
صدور کارت های بازی تراکتوری ها به دلیل 
محرومیت فیفا متوقف شد. با این حال باشگاه 
تراکتور پیش از اعمال نظر کارگروه ناظر 
بر قراردادهای ورزشی مدعی شده بود که 
قراردادهای بازیکنان جدید پیش از صدور 
رای فیفا علیه این باشگاه به سازمان لیگ 
فوتبال تحویل داده شده بود و صادر شدن 
کارت های بازی ایرادی ندارد. این باشگاه در 
بیانیه خود نوشت: با توجه به اینکه مدارک 
ما هفته قبل به فدراسیون تحویل داده شده 
و مستندات آن در سامانه هم ثبت شده است 
کارت بازی تمام بازیکنان جدید در فرجه 
زمانی مناسب صادر شده و می توانند تیم را در 
هفته اول مسابقات لیگ برتر همراهی کنند. 
قابل رویت است که نامه فیفا نیز یک هفته بعد 
از ثبت قانونی مدارک ما واصل شده است. با 
این وجود، پیگیری های ایسنا نشان می دهد 
که فیفا در نامه ارسالی به فدراسیون فوتبال 
صراحتا قید کرده که حتی در صورت اعمال 
نشدن محرومیت برای پنجره نقل و انتقالاتی 
باشگاه تراکتور، به قید فوریت ممنوعیت 
ثبت بازیکنان جدید اعمال شود. به همین 
دلیل حتی اگر کارگروه ناظر بر قراردادهای 
ورزشی وجود نداشت، سازمان لیگ فوتبال بر 
اساس رای فیفا باید ثبت و صدور کارت های 
بازی برای بازیکنان جدید تراکتور را متوقف 

می کرد. 

   صحبت سرمربی 
پاکو خمس، سرمربی تیم فوتبال تراکتور در 
حاشیه تمرینات روز دوشنبه ۱۶ مردادماه این 
تیم در جمع خبرنگاران اظهار کرد: تمرینات 
پیش فصل خوبی را پشت سر گذاشته ایم. 
یکسری برنامه ریزی ها نسبت به گذشته بهتر 
شده و می توانیم با هماهنگی باشگاه، برای 
سال های آینده بهتر از این هم کنیم. تمام 
هدفمان خوشحال کردن هواداران با انجام 
بازی های خوب است و با انرژی زیاد فصل را 
آغاز می کنیم. سرمربی تراکتور در پاسخ به این 
سوال که آیا قول قهرمانی به هواداران می دهد، 
مطرح کرد: قول قهرمانی نمی دهم اما قول 
می دهم تلاش بسیاری برای خوب بازی کردن 
و خوشحال کردن هواداران انجام خواهیم داد. 
اگر روی بازیکنان فشار قهرمانی ایجاد شود، 
به نفع تیم نیست. او درباره حضور تراکتور در 
مرحله پلی آف لیگ قهرمانان آسیا گفت: تمام 
تمرکز من روی بازی با سپاهان است. بازی به 
بازی پیش می رویم. بعد از دیدار با سپاهان 
و پرسپولیس به بازی آسیایی فکر خواهیم 
کرد. خمس در خصوص میزان رضایتش از 
نقل و انتقالات تیم اذعان کرد: من فقط در 
خصوص کارهای فنی صحبت می کنم. مدیر 
ورزشی نیستم که راجع به نقل و انتقالات 
صحبت کنم. درباره برخی بازیکنان نظرم را 
اعلام کرده ام و یکسری از آنان جذب شده اند و 
می خواستم تعدادی از بازیکنان در تیم بمانند 
که به دلایل مختلف جدا شدند. اینکه صد 
درصد بازیکنانی که می خواستم در تیم حضور 
دارند، درست نیست؛ چراکه برخی بازیکنان 

که می خواستم، اینجا نیستند. 
   صحبت مدیر 

سعید مظفری زاده، سرپرست تیم فوتبال 

تراکتور نیز در جمع خبرنگاران در خصوص 
بسته شدن پنجره نقل وانتقالات تراکتور به 
دلیل عدم به پرداخت مبلغ گستاوو واگنین 
اظهار کرد: قبل از اینکه نامه بسته شدن پنجره 
نقل وانتقالات به دست مان برسد، مبلغ مورد 
نظر به حساب باشگاه مربوط واریز شد و با 
این اوصاف پنجره نقل وانتقالات تراکتور باز 
می شود و این مورد ناشی از مشکلات بانکی 
بود و به بازی با سپاهان لطمه نخواهد زد. او 
ادامه داد: قرارداد بازیکنان مان را هفته  گذشته 
ثبت کردیم. تنها مشکل عدم صدور کارت 
محمد نادری بود که این امر هم محقق شد 
و مسئولین باشگاه در حال پیگیری موضوع 
بیانیه سازمان لیگ مبنی بر عدم صدور کارت 
بازی بازیکنان مان هستند. مظفری زاده در 
خصوص وضعیت ورزشگاه یادگارامام )ره( 
تبریز افزود: این ورزشگاه در اختیار ما نیست. 
در مکاتباتی که با ورزش  و جوانان استان 
داشتیم و قول نهایت همکاری را به ما دادند و 
امیدوارم مشکلات این  ورزشگاه حل شده و در 
اولین بازی خانگی شاهد نتیجه زحمات شان 
باشیم. وی ادامه داد: بازیکنان جذب شده بر 
اساس اولویت لیست سرمربی تیم تراکتور 
صورت گرفته است، یک جای خالی داریم 
و می خواهیم بازیکنی را جذب کنیم که به 
تراکتور کمک کننده باشد. سرپرست تیم 
فوتبال تراکتور خاطرنشان کرد: تک تک 
تیم های لیگ  برتر مجموع از خانواده است 
که این لیگ و فوتبال را تشکیل می دهیم و 
همه برای ما عزیز هستند و به آنها احترام 
می گذاریم و انتظار احترام متقابل را نیز داریم. 
هیچ بحث و جدلی با کسی نداریم و تلاش مان 
این است  که  فوتبال لذتبخشی را تماشا کنیم 
و برخی سوءتفاهم ها در فوتبال پیش  می آید. 
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گفت وگو

  کوتاه 
سرمربی  بازی  از  پیش  خبری  کنفرانس  تسنیم: 
پرسپولیس برای بازی با آلومینیوم اراک، طبق برنامه 
اعلامی در ورزشگاه شهید کاظمی برگزار می شود. رسانه 
رسمی باشگاه پرسپولیس اعلام کرد: »با توجه به سوالات 
خبرنگاران محترم درباره کنفرانس خبری امروز، ضمن 
تبریک مجدد روز خبرنگار به این عزیزان و اهالی رسانه، 
به اطلاع می رساند؛ سازمان لیگ فوتبال ایران صبح روز 
سه شنبه و بعد از برنامه ریزی ها و اطلاع رسانی باشگاه در 
روزهای گذشته، ابلاغ کرد کنفرانس های خبری پیش از 
بازی در تهران از این پس در سازمان لیگ برگزار خواهد 
شد. این ابلاغ دیرهنگام در صبح امروز انجام شد در حالی 
که برنامه ریزی برای کنفرانس خبری گل محمدی برای 
بازی با آلومینیوم اراک، به گواه اطلاع رسانی انجام شده، روز 
گذشته صورت گرفته بود. از سوی دیگر سرمربی تیم، برنامه 
کاری فشرده ای را برای روز قبل از مسابقه طراحی کرده که 
امکان تغییر آن و حضور ایشان در سازمان محترم لیگ وجود 
نداشت، البته انتظار می رفت ابلاغ سازمان لیگ هم زودتر از 
این انجام شود تا با چنین شرایطی روبه رو نشویم. سرمربی 
تیم فوتبال پرسپولیس در راستای تمکین این باشگاه از 
قوانین و مقررات ابلاغی در همکاری کامل با سازمان لیگ 
در بازی خانگی بعدی، برای نشست خبری پیش از بازی در 
محل اعلامی آن سازمان حضور خواهد یافت ولی نشست 
خبری امروز با توجه به اعلام قبلی و برنامه ریزی های صورت 
گرفته، از ساعت ۱4:۳۰ دقیقه در ورزشگاه شهید کاظمی 

برگزار می شود.« 

بیــن المــلل 
پاری سن ژرمن برخلاف شایعات  برزیلی   مهاجم 
منتشرشده قصد ترک این تیم را ندارد. پس از جدایی 
لیونل مسی از پاری سن ژرمن و احتمال جدایی کیلیان 
امباپه از این تیم در پنجره نقل وانتقالات تابستانی جاری، 
حالا شایعاتی مطرح شده که ضلع سوم مثلث خط حمله 
PSG یعنی نیمار هم به دنبال جدایی از این تیم است. 
روزنامه »اکیپ« فرانسه مدعی شده که این ستاره برزیلی به 

باشگاه پاری سن ژرمن درخواست جدایی 
داده و قصد دارد به بارسلونا بازگردد. پدر 
نیمار اما در گفت وگو با سایت »پرمیر 
لیگ برزیل« ادعای مطرح شده توسط 
روزنامه »اکیپ« فرانسه را رد کرد و گفت: 

»نمی توانم خبری که اتفاق نخواهد 
افتاد را تأیید کنم.« نیمار ۳۱ 
ساله که بین سال های ۲۰۱۳ تا 
۲۰۱7 در عضویت تیم بارسلونا 
بود، تاکنون در ۱7۳ بازی برای 
پاری سن ژرمن به میدان رفته و 

ضمن به ثمر رساندن ۱۱8 گل، 77 
پاس گل هم ساخته است. 

افشین بیابانگرد: 
دیگرکشتیرادنبالنمیکنم

ایسنا: افشین بیابانگرد در گفت وگو با ایسنا، 
درباره شرایط کشتی فرنگی ایران، اظهار کرد: اصلا 
کشتی را دنبال نمی کنم تا جاییکه حتی وزن های 
کشتی را هم فراموش کرده ام. ۳ یا 4 سالی می شود 
که کشتی نمی بینم و در جریان شرایط آن نیستم. 
البته از این اتفاق هم راضی ام و دنبال کار و زندگی 
خودم هستم. ملی پوش اسبق کشتی فرنگی ایران 
و دارنده مدال های برنز جهان و برنز بازی های 
آسیایی، تصریح کرد: البته کسی به من بی معرفتی 
یا بدی نکرده و این اتفاق به این دلیل است که 
مسیر زندگی ام بعد از دوران قهرمانی تغییر کرده 
است. یک زمانی توانش را داشتم و علاقه مند بودم 
که در کشتی کار کنم اما بعد از دوران قهرمانی 
دیگر وارد کار آزاد شدم و این رشته را دنبال 
نمی کنم. وی ادامه داد: دیگر چاره ای نیست و 
باید به فکر کار و پول باشیم. نمی شود در خانه 
بنشینیم، بخواهیم غصه بخوریم فقط بگوییم که 

پول نمی دهند و کسی سراغی نمی گیرد.

خارج ازمستطیل سبز

نبی:کیپوردباتیمملیروبهرو 
نخواهدشد

مدیر تیم ملی فوتبال درباره دو بازی دوستانه 
تیم ملی در فیفادی پیش رو به نکاتی اشاره کرد. 
مهدی محمدنبی در ابتدا گفت: قرارداد نخستین 
دیدار دوستانه تیم ملی که قرار است در تاریخ ۱۶ 
شهریورماه ۱4۰۲ مقابل تیم ملی بلغارستان برگزار 
شود، به تایید هر دو فدراسیون، کنفدراسیون های 
مربوطه و فیفا رسیده است. مدیر تیم ملی افزود: 
درباره دومین دیدار دوستانه تیم ملی که قرار است 
۲۱ شهریور ۱4۰۲ برگزار شود، با توجه به اینکه 
تیم ملی کیپ ورد ۱۹ شهریورماه با تیم ملی توگو 
بازی رسمی دارد و بر اساس اظهارات نماینده 
فدراسیون مذکور موفق به تغییر زمان بازی 
نشده اند، بر همین اساس تیم ملی کیپ ورد امکان 
حضور در تهران را جهت برگزاری بازی دوستانه 
نخواهد داشت. او افزود: در تلاش هستیم تا پس 
از کسب نظر فنی سرمربی تیم ملی نسبت به 
جایگزینی حریف دومین بازی دوستانه اقدامات 

لازم انجام شود. 

خبـــــر

پرهیزازروزمرگیدروزارتورزش

 امیدوارم آقای هاشمی بتواند در سمت جدید خودش موفق 
باشد و از طی کردن رویه های اشتباه و تکراری گذشته پرهیز 
کند و وزارت ورزش را از فضای روزمرگی به سمت چابک سازی 
ببرد و بتواند فضای ورزش را تلطیف کند و از نقطه نظرات 
کارشناسان و صاحب نظران در حوزه های مختلف بهره ببرد 
و استفاده کند و در عین حال در چیدمان مدیران و معاونان 
و انتصاب مسئولان در سمت های مختلف مرتبط با حوزه 
کاری خودش انتخاب اصلح را داشته باشد و به تعبیری 
شایسته سالاری را در دم و دستگاه وزارت ورزش حاکم کند و 
به طور خلاصه به گونه ای در این چند وقت دوران سرپرستی 
خودش عمل کند که اگر رئیس جمهور تصمیم گرفت از ایشان 
به عنوان گزینه وزارت استفاده کرده و به مجلس معرفی کند 
عملکرد قابل قبولی در این دوران از خودش به جا گذاشته باشد 
و آن را برای گرفتن رأی اعتماد از نمایندگان مجلس مورد 
استفاده قرار دهد و بتواند رأی اعتماد بگیرد. سجادی تلاشش بر 
این بود که کار موثری را انجام دهد و این خصوصیت هر مدیری 
است که تمایل دارد کارنامه موفقی از خودش به جا بگذارد ولی 
ایشان حداقل برنامه ها و شعارهایی که در روز رأی اعتماد به 
مجلس داده بود هیچکدام را عملی نکرد و حداقل وعده هایی که 
به مجلس داده بود محقق نشد که خودش عملکرد ایشان را زیر 
سوال می برد و مورد بعدی هم که به تعبیر بنده شاید هم اشتباه 
باشد این است که ایشان وزارت ورزش را دچار روزمره گی کرده 
بود و انتقاد جدی که به ایشان دارم این موضوع است که امیدوارم 
در دوره جدید مورد اصلاح قرار بگیرد. سجادی تلاش خودش 
را کرد تا عملکرد مثبتی از خودش به جا بگذارد و هر مدیری 
می خواهد مثمر ثمر باشد و کارنامه قابل دفاعی از خودش به جا 
بگذارد ولی برخی اوقاع تصمیمات و عملکرد به گونه ای است که 
بیشتر موجب توقف می شود تا اینکه باعث پیشرفت شود. گفته 
می شود یکی از چالش های بزرگ وزیر ورزش از لحاظ دیدگاه 
عمومی، پاسخگویی به هواداران استقلال و پرسپولیس است، 
به نظرم به هر جهت این دو باشگاه از این جهت که پرمخاطب 
هستند مورد توجه قرار دارند ولی خب اداره این دو باشگاه فقط 
بخشی از مسئولیت وزارت ورزش است و نباید آن را به کل 
تعمیم داد و آن باید در جای خودش بررسی شود ولی رشته های 
دیگر هم نباید قربانی فوتبال شوند و مورد بی توجهی قرار بگیرند 
و باید عدالت هم از لحاظ توزیع بودجه و هم از لحاظ توجهات 
برنامه ریزی میان فدراسیون ها و رشته های مختلف ورزشی 
برقرار شود و این استراتژی های کلان و تعریف آن از وظایف 
وزارت ورزش است تا فدراسیون ها برنامه خود را بر اساس آن 
تعریف کنند. متاسفانه این اتفاق در حال حاضر نیست و وجود 
ندارد و وزارت ورزش از این لحاظ منفعل عمل کرده است و 
فدراسیون ها به شکل سلیقه ای خودشان استراتژی تعریف 
می کنند و برنامه ریزی می کنند و امیدوارم این مورد در دوره 
جدید مورد اصلاح و بازنگری قرار بگیرد و به شکل دیگری عمل 
شود. اگر تشکیلات سازمانی بر اساس یک برنامه ریزی مشخص 

حرکت بکند، جابه جایی وزیر تاثیری ندارد. 

بهمن طهماسبی مهاجم سابق استقلال در 
خصوص شرایط این باشگاه در نقل و انتقالات و 

مشکلات مدیریتی آن صحبت کرد. 
   درباره عملکرد تیم فوتبال استقلال 

در فصل نقل و انتقالات چه نظری دارید؟
 استقلال مهدی قایدی، محمد محبی و 
داسیلوا را از دست داد، اگر این بازیکنان حفظ 
می شدند و چند بازیکن دیگر جذب می کردند 
امسال مدعی اصلی قهرمانی بود. متأسفانه 
باشگاه نتوانست بازیکنان مدنظر سرمربی را 
جذب کند تا کمبود ها در پست های مختلف 
برطرف شود. البته یک بازیکن عراقی را گرفته اند 
که امیدوارم بتواند جای نفرات جدا شده را 
بگیرد. استقلال در خط هافبک خرید بزرگی 
نداشت و در خط حمله نیاز به یک مهاجم تمام 

کننده خوب دارد. 
 نظر شما در مورد جذب نفرات جوان 

توسط باشگاه استقلال چیست؟
 به طور حتم بازیکنان جوانی که به استقلال 
می آیند می دانند این تیم با تیم های دیگر فرق 
می کند، اما باید آنها خیلی زودتر با شرایط تیم 
وفق پیدا کنند و مهره موثری برای تیم باشند. 
جواد نکونام با بازیکنانش حرفه ای رفتار می کند 
و می تواند از بازیکنان جوان بازی بگیرد. او در 
عرصه مربیگری به خوبی تیمش را مدیریت 
خواهد کرد و امیدوارم به مرور وضعیت تیم 

بهتر شود. 
 در خصوص مدیریت علی خطیر در 

باشگاه استقلال چه نظری دارید؟
 استقلال همیشه مشکل مدیریتی داشته و 
در چندین سال قبل این سوء مدیریت بیشتر هم 
شده است. خطیر می دانست استقلال مشکلات 
زیادی دارد و مدیریت را قبول کرد، پس باید 
مشکلات را حل کند. من هیچ شناختی نسبت 
به خطیر نداشتم، اما در این مدت منابع مالی به 
باشگاه تزریق نشده و بازیکنان پولی دریافت 
نکرده اند. ضمناً هنوز قراردادهای فصل قبل 
بازیکنان تسویه نشده و باشگاه به پول احتیاج 
دارد. فوتبال ما همه چیزش مشکل دارد به 
طور مثال باشگاهی که بدهی دارد، چطور 
چند بازیکن ۳۰-4۰ میلیاردی می گیرد؟ در 
صورتی که باید ابتدا بدهی اش را پرداخت کند 
سپس به دنبال جذب بازیکن باشد. باشگاه ابتدا 
بودجه ای در نظر می گیرد که طبق آن بودجه 
در طول فصل باید هزینه کند و درآمدی هم 
به دست آورد. اگر باشگاهی بخواهد وارد بازار 
نقل و انتقالات شود، ابتدا منابع مالی برای 
جذب بازیکن را در نظر می گیرد و بعد از آن 
بازیکن جذب می کنند. باشگاه های ایرانی قبل 
از شروع مسابقات قرارداد را با بازیکنان می بندند 
و مشخص نیست در پایان فصل چه کسی پول 
بازیکنان را خواهد داد. مدیران باشگاه های 
دولتی بیشتر از بودجه شان خرج می کنند تا در 
بین هواداران محبوب شوند و آنها فقط مدیران 

هزینه هستند. 

امیررضا واعظ آشتیانی 
 معاون اسبق سازمان تربیت بدنی

طهماسبی:
مدیراناستقلال،

مدیرانهزینه
هستند

نشریه اسپانیایی از تنها راه بازگشت ستاره برزیلی به بارسلونا پرده 
برداشت.  به گزارش فارس، نشریه »اسپورت« کاتالونیا در گزارشی 
تنها راه بازگشت نیمار جونیور به بارسلونا را فاش کرد. نکته جالب 
نقشه راه بازگشت ستاره برزیلی به نیوکمپ در دستان عربستان است.  
یک باشگاه متمول سعودی حاضر است هزینه انتقال نیمار به بارسلونا 
را به یک شرط بدهد. این باشگاه با نیمار قرارداد دائمی امضا می کند و 
او را در فصل آینده به صورت قرضی راهی بارسلونا می کند.  نیمار بعد 
از یک فصل حضور قرضی در بارسلونا باید به لیگ عربستان برگردد تا 

برای این باشگاه به میدان برود. بارسلونا در شرایط اقتصادی بدی قرار 
دارد و پرداخت مبلغ ۵۰ میلیون یورو برای نیمار بابت انتقال قرضی 
و دستمزد یک ساله برای بارسلونا مقدور نیست.  البته این پروژه سه 
جانبه و پیچیده آسان نیست و باید هر ۳ طرف به توافق برسند. باشگاه 
متمول عربستانی پیش از این به صورت مستقیم به نیمار پیشنهاد 
داد ولی ستاره برزیلی جذب این پیشنهاد نشد.  پیشنهاد بازگشت 
به بارسلونا می تواند نیمار را ترغیب کند تا پیشنهاد سعودی ها را 

قبول کند. 

مسعود اقبالی در مورد ارزیابی اش از لیگ برتر بیست و سوم 
اظهار داشت: معمولا تیم ها بین دو نیم فصل براساس نیازهای شان 
در پست های تخصصی و برنامه استراتژیکی که از قبل تهیه 
دیده اند بازیکن جذب می کنند و برنامه آماده سازی خود که 
شامل اردو و بازی های تدارکاتی است را در پیش می گیرند 
و آماده و قدرتمند وارد یک فصل مسابقاتی می شوند اما در 
فوتبال کشورمان همه تیم ها چنین شرایطی را ندارند. ۲-۳ تیم 
در ترکیه اردو زدند اما برخی تیم ها با حریف های درجه ۲ و ۳ 
بازی تدارکارتی داشتند و وارد مسابقات خواهند شد. در چنین 
شرایطی نمی توانیم انتظار دیدن لیگی با کیفیت را داشته باشیم، 
حتی ممکن است برخی تیم ها از نظر آمادگی جسمانی در شروع 
مسابقات شرایط مطلوبی نداشته باشند. وی افزود: 4-۵ تیم مدعی 
همیشگی قهرمانی در فوتبال ما هستند، پرسپولیس، استقلال، 

تراکتور و سپاهان؛ اما این تیم ها هم جابه جایی نسبتاً زیادی در 
کادر بازیکنان خود داشته اند و این مسأله هماهنگی تیم ها را در 
شروع مسابقات با مشکل مواجه خواهد کرد. بازیکنان تا بخواهند 
درک متقابلی از یکدیگر پیدا کنند زمان بر است. متأسفانه بازیکنان 
ما از نظر تاکتیکی شعور بالایی ندارند و تیم ها به سرعت نمی توانند 
به نظم تاکتیکی و هماهنگی برسند. مربی اسبق استقلال در 
مورد اینکه استقلال نسبت به حریفانش  پیش فصل پرتنشی را 
آغاز کرد، عنوان کرد: این تنش ها و مشکلات مالی و مدیریتی بر 
روی روح و روان بازیکنان تأثیر می گذارد و آنها نمی توانند تمرکز 
لازم را داشته باشند و کیفیت و قابلیت های فنی خود را به خوبی 
ارائه بدهند. ضمن اینکه به جز استقلال باشگاه های دیگرمان 
هم مشکلات مالی دارند و حتی برخی باشگاه ها مطالبات فصل 
گذشته بازیکنان را هم پرداخت نکرده اند. این مسائل بیانگر آن 

است که فصل سختی را پیش رو خواهیم داشت و باشگاه ها از نظر 
مالی و مدیریتی فصل پرتنشی را پیش رو دارند. اقبالی با اشاره به 
اهمیت برنامه ریزی در فوتبال گفت: شما هم روز گذشته دیدار 
آرسنال و منچستر سیتی را دیدید مسابقه ای که در آن مربیان 
برای هر دقیقه  از بازی برنامه خاص داشتند، اما در فوتبال ما این 
مسائل کمتر دیده می شود. فرگوسن می گفت تیمی می تواند به 
موفقیت برسد که بازیکنانش نبردهای یک به یک را پیروز شوند. 
اما در فوتبال ما اکنون چنین بازیکنانی نایاب و کمیاب شدند یک 
مهدی قائدی بود که بازیکنان را به خوبی دریبل می کرد و پشت سر 
می گذاشت اکنون هم او از فوتبال ما رفته است. برخی بازیکنان 
ما حتی در تکنیک های ابتدایی فوتبال دچار مشکل می شوند 
آموزش فوتبال باید از کودکی آغاز شود نمی توان به بازیکن ۲7 

ساله تکنیک های پایه را آموزش داد. 

یدا... اکبری پیشکسوت تیم فوتبال استقلال 
معتقد است همکاری هاشمی نسب با آبی پوشان 
علاوه بر مسائل فنی می تواند به کنترل حواشی 

شاگردان نکونام کمک کند. 
    آخرین وضعیت

یدا... اکبری در گفت وگو با تسنیم، در مورد 
آخرین وضعیت تیم فوتبال استقلال پیش از 
شروع فصل بیست وسوم لیگ برتر، اظهار داشت: 
تیم در پیش فصل با تمام توان تمرین می کند و 
شاید در بازی های ابتدایی نتواند با صد درصد 
توان به میدان برود، اما هواداران باید صبر و از تیم 
حمایت کنند تا تیم به نقطه دلخواهش برسد. 
امیدوارم مهدی هاشمی نسب هر چه زودتر به 
تیم اضافه شود، چون حضورش در کادر فنی به 

استقلال کمک می کند. 
    بی ثباتی مدیریتی

وی افزود: بدون شک بی ثباتی مدیریتی به 
استقلال و هوادارانش ضربه می زند. نمی دانم 
چرا تصمیم گیران در حق استقلال نامهربانی 

می کنند. بازیکنان باید بی توجه به این مسائل با 
تفکر قهرمانی تمرین کنند و کار خودشان را پیش 
ببرند. لزومی ندارد که سالی دو بار مدیرعامل 
استقلال تغییر کند. اگر انتخاب افراد بهتر صورت 
بگیرد طبیعتا ثبات نفرات بیشتر خواهد شد و 
این مشکلات برای تیم پیش نمی آید. مشکلات 

اخیر مدیریتی استقلال نتیجه بی ثباتی است. 
   پیشنهادات 

پیشکسوت باشگاه استقلال یادآور شد: در 
زمان ما وقتی استقلال به کسی پیشنهاد می داد 
بازیکنان بلافاصله استقبال می کردند، اما در 
حال حاضر شرایط اقتصادی به گونه ای است که 
بازیکن به شرایط و پیشنهاد مالی بیشتر توجه 
می کند. طبیعتاً وقتی پیشنهاد مالی بهتری 
دریافت کند، بازیکن ترجیح می دهد سراغ آن 
برود. متاسفانه مسائل مالی باعث شد استقلال 
نتواند در بازار نقل وانتقالات رقابت کند و چند 
بازیکن مدنظرش با باشگاه های دیگر به توافق 

رسیدند. 

    ارزیابی بازیکنان
اکبری با ارزیابی بازیکنان و پست های مورد 
نیاز استقلال، عنوان کرد: به نظرم استقلال 
نیازمند جذب حداقل دو مهره تاپ و سطح 
بالاست. یک بازیکن در پست پلی میکر یا همان 
هافبک بازیساز و یک بازیکن تمام کننده در خط 
حمله، مورد نیاز است تا به جای بازیکنانی که 
از استقلال جدا شدند، جانشینان خوبی وارد 

ترکیب شوند. 
   مدعیان کسب

وی با ارزیابی مدعیان کسب عنوان قهرمانی 
فصل بیست وسوم لیگ برتر اظهار داشت: تراکتور، 
سپاهان، پرسپولیس به همراه استقلال مدعی 
کسب عنوان قهرمانی لیگ برتر هستند. با اینکه 
شرایط استقلال نسبت به بقیه رقبا کمی متفاوت 
بوده است، اما معتقدم استقلال بعد از گذشت چند 

هفته پتانسیل خودش را نشان خواهد داد. 
   پیشکسوتان 

پیشکسوت باشگاه استقلال با انتقاد از عدم 

روند استفاده مناسب از قدیمی های این تیم گفت: 
استقلال پیشکسوت های بزرگ و بزرگواری دارد 
که باکلاس و بااخلاق هستند. آنها دلسوز تیم 
هستند و اگر در مسندی قرار بگیرند به باشگاه 
کمک خواهند کرد. آنطور که باشگاه پرسپولیس 
از پتانسیل علی پروین به عنوان پیشکسوت خود 
کمک می گیرد، استقلال از حسن روشن، بهتاش 
فریبا، نصرا... عبداللهی و جواد زرینچه ها کمک 
نگرفته است. اکبری در پایان خاطر نشان کرد: به 
نظرم اگر هاشمی نسب به نیمکت استقلال اضافه 
شود باعث می شود سرمربی تمرکز خود را روی 
مسائل فنی بگذارد و حواشی تیم مدیریت می شود. 
به نظرم هاشمی نسب علاوه بر مسائل فنی می تواند 
مانند کریم باقری که در پرسپولیس حواشی را 
مدیریت می کند در استقلال کمک کند و به قولی 
هاشمی نسب می تواند کریم باقری استقلال باشد. 
محمد نوازی هم با توجه به تجربه ای که دارد 
می تواند به کنترل حواشی بازیکنان از طریق کادر 

فنی کمک کند. 

اقبالی:تنشهایپیشفصلتمرکزراازاستقلالیهامیگیرد

اکبری:هاشمینسبمیتواندکریمباقریاستقلالباشد

شروع رقابت های لیگ برتر 
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